
Rada Powiatu Wołowskiego 
Radni-Sesja 

Protokół nr LXVIII/24 

LXVIII Sesja w dniu 29 lutego 2024  

Obrady rozpoczęto 29 lutego 2024 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 18:15 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 17 członków. 

Obecni: 

1. Stanisław Borkowski  

2. Janusz Dziarski  

3. Artur Fojt  

4. Michał Gołąb  

5. Bartosz Granat  

6. Jarosław Iskra  

7. Stanisław Jastrzębski  

8. Kamil Jeżyna  

9. Janusz Kawalec 

10. Wacław Kwiek  

11. Maciej Nejman 

12. Kazimierz Pakulski 

13. Zbigniew Posacki  

14. Zbigniew Skorupa  

15. Józef Szumilas  

16. Urszula Wojtyło 

17. Anna Wróbel  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. p. Artur Michałuszek – Skarbnik Powiatu. 

2. mec. Marcin Cichy – Obsługa Prawna. 

3. p. Małgorzata Tkaczyk – Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 

Wołowie. 

4. P. Robert Stępień – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Wołowie 

5. p. Piotr Burdach – Prezes Powiatowego Centrum Medycznego w Wołowie s. p. z o.o. 

6. p. Jerzy Pałys – Zarządca Sądowy w postępowaniu sanacyjnym Powiatowego 

Centrum Medycznego w Wołowie  

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Pan Janusz Kawalec otworzył LXVIII Sesję Rady Powiatu 

Wołowskiego oraz zarządził sprawdzenie kworum. Stwierdził, iż w posiedzeniu uczestniczy 

17 radnych. Kworum jest spełnione. 

 

 

 



 

 

 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

4. Wnioski i oświadczenia obywatelskie. 

5. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na 

które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2024 r. 

6. Sprawozdanie Starosty z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 

7. Przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Edukacji, Kultury i Sportu w 2023 r. 

8. Informacja na temat bieżącej działalności Powiatowego Centrum Medycznego w Wołowie 

sp. z o.o. 

9. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i działalności Zarządu między 

sesjami. 

10. Informacja Przewodniczącego Rady n/t działalności w okresie międzysesyjnym. 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

12. Wnioski i oświadczenia radnych. 

13. Wolne głosy, komunikaty. 

14. Zakończenie obrad. 

Starosta Janusz Dziarski jako Przewodniczący Zarządu Powiatu Wołowskiego poprosił o 

rozszerzenie porządku obrad o pkt.:” Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady 

Powiatu w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Wołowskiego LXVI/318/23 z dnia 28 

grudnia 2023 r., w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 2024 rok.”. który będzie 

stanowił pkt 6 porządku obrad. A także o pkt.” Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały 

Rady w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wołowskiego.”, który 

będzie stanowił pkt 7 porządku obrad.. 

 

a) Głosowano w sprawie: 
rozszerzenia porządku obrad o punkt :Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady 

Powiatu w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Wołowskiego LXVI/318/23 z dnia 28 

grudnia 2023 r., w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 2024 rok, który będzie stanowił 

pkt 6 porządku obrad..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Jarosław 

Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej 

Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , 

Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

 

b) Głosowano w sprawie: 
rozszerzenia porządku obrad o punkt: Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w 



sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wołowskiego, który będzie 

stanowił pkt 7 porządku obrad..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Jarosław 

Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej 

Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , 

Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie proponowanego porządku obrad po zmianach.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Jarosław 

Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej 

Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , 

Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

 

Porządek posiedzenia po zmianach: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

4. Wnioski i oświadczenia obywatelskie. 

5. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na 

które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2024 r. 

6. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały 

Rady Powiatu Wołowskiego LXVI/318/23 z dnia 28 grudnia 2023 r., w sprawie budżetu 

Powiatu Wołowskiego na 2024 rok. 

7. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Wołowskiego. 

8. Sprawozdanie Starosty z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 

9. Przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Edukacji, Kultury i Sportu w 2023 r. 

10. Informacja na temat bieżącej działalności Powiatowego Centrum Medycznego w 

Wołowie sp. z o.o. 

11. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i działalności Zarządu między 

sesjami. 

12. Informacja Przewodniczącego Rady n/t działalności w okresie międzysesyjnym. 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 

14. Wnioski i oświadczenia radnych. 

15. Wolne głosy, komunikaty. 



16. Zakończenie obrad. 

 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
 

Brak uwag do protokołu. 

 

Wobec braku głosów przystąpiono do głosowania: 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Jarosław 

Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej 

Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , 

Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

 

4. Wnioski i oświadczenia obywatelskie. 
 

Brak wniosków i oświadczeń. 

 

Wobec braku głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

 

5. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia 

zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych w 2024 r. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
Głos zabrała pani Małgorzata Tkaczyk, która przedstawiła projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem.  

              Zgodnie z art. 35a ust. 3 ustawy o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz 

zatrudnianiu osób niepełnosprawnych (t.j.: Dz. U. z 2024 r. poz. 44) Rada Powiatu w formie 

uchwały określa zadania na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych przyznane przez Prezesa Funduszu na podstawie art. 48 ust 1 pkt 1 

tej ustawy. 

 Podziału środków przypadających samorządom powiatowym dokonuje się na 

podstawie rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 13 maja 2003r. w sprawie algorytmu 

przekazywania środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

samorządom powiatowym (t.j. Dz.U. z 2019r. poz. 1605). 

 W związku z tym przyznane środki w wysokości 924 343,00 zł. przeznacza się 

zgodnie z załącznikiem stanowiącym integralną cześć uchwały, który określa zadania i 

wysokość środków z zakresu rehabilitacji zawodowej  realizowanej przez  Powiatowy Urząd 

Pracy w Wołowie oraz rehabilitacji społecznej realizowanej przez Powiatowe Centrum 

Pomocy Rodzinie w Wołowie. 



 Podział środków dokonany został przy uwzględnieniu potrzeb osób 

niepełnosprawnych z terenu powiatu wołowskiego oraz na podstawie złożonych wniosków. 

Uchwała jest zasadna i celowa. 

 

Pan Robert Stępień dodał iż kwota z ubiegłego roku była niższa. Poprosił o możliwość 

podziału kwoty po 100 000 pln dla osoby, która wyraża chęć utrzymania stanowiska pracy 

oraz dla osoby, która wyraża chęć rozpoczęcia działalności gospodarczej. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej Stanisław Jastrzębski poinformował, 

iż powyższa uchwała została pozytywnie zaopiniowana. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska Kamil Jeżyna 

poinformował, iż powyższa uchwała została pozytywnie zaopiniowana. 

 

Wobec braku dalszych głosów przystąpiono do głosowania: 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na 

które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2024 r..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Jarosław 

Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej 

Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , 

Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

 

 

6. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany 

uchwały Rady Powiatu Wołowskiego LXVI/318/23 z dnia 28 grudnia 2023 r., w sprawie 

budżetu Powiatu Wołowskiego na 2024 rok. 
 

W dyskusji wzięli udział: 
 Glos zabrał Skarbnik Powiatu Artur Michałuszek, który przedstawił projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem. 

Zmiany w planie dochodów i wydatków wynikają z  

 

1.Pisma Ministra Finansów nr ST3.4750.3.2024 z dnia 7 lutego 2024 r.  

w sprawie przyznania dla Powiatu Wołowskiego kwot subwencji, wpłat, udziałów w PIT i 

CIT wynikających z ustawy budżetowej na rok 2024, 

2.Wniosku Wydziału Inwestycji i Rozwoju Starostwa Powiatowego w Wołowie  

w sprawie: 

a)zwiększenia kwoty zadania inwestycyjnego  pn. „Zakup autobusu przystosowanego do 

przewozu niepełnosprawnych uczniów Zespołu Szkół Specjalnych i Placówek Oświatowych 

w Wołowie”, 

b)zwiększenia kwoty zadania inwestycyjnego pn. „Poprawa efektywności energetycznej 

budynków Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego   



w Wołowie”, 

3.Realizacji przez Powiat Wołowski projektu współfinansowanego ze środków UE pn: 

„Rozwój Kształcenia Zawodowego w Powiecie Wołowskim – edycja 3”, 

4.Wniosku Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego  w Wołowie   

w sprawie bieżącej zmiany budżetu, 

5.Realizacji przez Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego  w Wołowie  projektów 

współfinansowanych ze środków UE pn: 

a)”Next Step – Edukacja szkolna”, 

b)„Next Step – Kształcenie zawodowe”, 

c)„VET – Kształcenie zawodowe”, 

d)„SCH- Edukacja szkolna 2024”, 

6.Realizacji przez Zespół Szkół Zawodowych w Brzegu Dolnym projektów 

współfinansowanych ze środków UE pn: 

a)„Edukacja szkolna 2023”, 

b)„Technicy z Brzegu Dolnego – Akredytacja 2022”, 

c)Technicy z Brzegu Dolnego – Akredytacja 2023”, 

7.Wniosku Zespołu Szkół Zawodowych w Wołowie w sprawie bieżącej zmiany budżetu, 

8.Zwiększenia rezerwy ogólnej - kwota 100.000,00 zł. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska Kamil Jeżyna 

poinformował, iż powyższa uchwała została pozytywnie zaopiniowana. 

 

Wobec braku dalszych głosów przystąpiono do głosowania: 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Rady 

Powiatu Wołowskiego LXVI/318/23 z dnia 28 grudnia 2023 r., w sprawie budżetu Powiatu 

Wołowskiego na 2024 rok.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Jarosław 

Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej 

Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , 

Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

 

 

7. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Wołowskiego. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
Glos zabrał Skarbnik Powiatu Artur Michałuszek, który przedstawił projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem. 

Zgodnie z art. 231 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. o finansach publicznych zmiana 

kwot wydatków na realizacje przedsięwzięć należy do kompetencji organu stanowiącego. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska Kamil Jeżyna 

poinformował, iż powyższa uchwała została pozytywnie zaopiniowana. 



 

 

Wobec braku dalszych głosów przystąpiono do głosowania: 

Głosowano w sprawie: 
Rozszerzenie {Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wołowskiego}..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Jarosław 

Iskra , Stanisław Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej 

Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , 

Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

 

8. Sprawozdanie Starosty z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 
 

Przewodniczący Janusz Kawalec pytał Starostę o to czy zgadza się z obecnie panującą 

negatywną opinią, co do funkcjonowania komisji w powiatach. 

 

Starosta odpowiedział, że nie można stwierdzić iż funkcjonowanie takiej że Komisji nie jest 

zasadne. Przyznał iż warto byłoby połączyć działania Komisji Bezpieczeństwa z Zespołem 

Zarządzania Kryzysowego, ponieważ działania obu są podobne. 

 

Wobec braku dalszych głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

 

9. Przedstawienie sprawozdania z działalności Komisji Edukacji, Kultury i Sportu w 

2023 r. 

W dyskusji wzięli udział: 
Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Józef Szumilas przedstawił pokrótce 

sprawozdanie z działalności.  

Radni otrzymali niniejsze sprawozdanie wraz z materiałami sesyjnymi. 

 

Wobec braku dalszych głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

 

10. Informacja na temat bieżącej działalności Powiatowego Centrum Medycznego w 

Wołowie sp. z o.o. 
 

Glos zabrał p. Piotr Burdach – Prezes Powiatowego Centrum Medycznego w Wołowie sp. z 

o.o., który posiłkując się przygotowaną prezentacją multimedialną, przedstawił bieżącą 

sytuacje PCM. Z przedstawianej informacji wynika, iż wynik finansowy za 2023 rok zostanie 

zamknięty ze stratą w wysokości 3 100 000 pln. Jest to strata niższa o 40 % niż w 2022 roku. 

Kwota przychodów wyniosła ok 42 mln.  

Następnie głos zabrał dr Jerzy Pałys, który wyjaśnił na czym polegają jego zadania odnośnie 

PCM – u. Przedstawił koszty jakie szpital ponosi oraz przychody  jakie jest w stanie 

wypracować. 

Panowie naprzemiennie zobrazowali sytuację w jakiej znajduje się spółka PCM w Wołowie. 

 



W dyskusji wzięli udział: 
Radny Bartosz Granat podziękował za przygotowanie prezentacji. Pytał o liczbę przyjętych, 

obsłużonych pacjentów w poradni tomograficznej? Jaki jest termin oczekiwania? Kolejne 

pytania dotyczyły wyniku finansowego, w jaki sposób rozkłada się kwota 3 mln złotych 

odnośnie oddziałów i przychodni? 

 

Prezes Piotr Burdach odpowiadając na pytanie pierwsze przekazał, iż ok 2 tyg. Temu spółka 

otrzymała ostateczne pozwolenie na użytkowanie z Powiatowego Inspektoratu Nadzoru 

Budowlanego. Pan Burdach wyjaśnił, że droga formalizacji jest bardzo długa. Od dwóch 

tygodni można korzystać z tomografu ale wyłącznie na potrzeby szpitala. Uzyskując 

wszystkie wymagane zgody złożony został wniosek o postępowanie konkursowe przez NFZ 

w zakresie wykonywania badań ambulatoryjnych. Jeżeli chodzi o wynik finansowy, to do 

końca marca jest zliczany. Następnie będzie można go przeanalizować.  

 

Dr Jerzy Pałys wyjaśnił, że model kontraktowania świadczeń z NFZ jest tak skonstruowany, 

że jeżeli mamy wynik ujemny na oddziale wewnętrznym a dodatni na chirurgii to możemy 

utrzymać tylko oddział chirurgii. Rezygnacja z jednego z oddziałów oznacza utratę statusu 

szpitala w modelu finansowania Narodowego Funduszu Zdrowia.  

 

(Ad Vocem) 
Radny Bartosz Granat zaznaczył, iż mimo tak hucznego otwarcia poradni tomograficznej, w 

dalszym ciągu nie są udzielane świadczenia. 

 

Radny Artur Fojt podziękował za przygotowaną prezentację. Zaznaczył, że z prezentacji 

wynika, że świadczeniobiorcami ponad 55 % to mieszkańcy powiatu wołowskiego. Pytał o to 

czy panowie Burdach oraz Pałys są w stanie wskazać jaki jest poziom ponoszonych kosztów 

w związku z pacjentami z spoza gminy Wołów.  

 

Prezes Piotr Burdach odpowiedział, że są w stanie przygotować takie informacje, posiadając 

kody terytorialne przyjmowanych pacjentów.  

 

Radna Urszula Wojtyło pytała o to czy ilość łóżek wypełnia zakontraktowane wielkości? 

Oraz czy POZ przynoszą zyski tak jak było to w ubiegłych latach? 

 

Prezes Burdach odpowiedział, że obłożenie jest ponad kontraktowanie. 

 

Dr Jerzy Pałys wyjaśnił, że przed wyborami weszła urzędowa podwyżka minimalnych 

wynagrodzeń pracowników zaworów medycznych. Jednorazowo został przekazany strumień 

za nadwykonania. Pozwoliło to na zabezpieczenie wynagrodzeń, jednakże nie zmienił 

sytuacji statystycznej wyniku szpitala.  

 

Prezes Piotr Burdach dodał, że kwestia POZ będzie przeanalizowana dopiero na wynikach 

poszczególnych komórek. Z uwagi na to, że strata uległa obniżeniu o 40 %, to wyniki 

finansowe przychodni uległy poprawie. 

 

(Ad Vocem) 
Radna Urszula Wojtyło zwróciła uwagę na to, że gdyby materiały zostały przekazane dużo 

wcześniej, radni byliby w stanie się przygotować się do pytań. 

 

Radna Anna Wróbel pytała o to ja wygląda sytuacja odnośnie prowadzonej rehabilitacji w 



Wołowie. Jak to funkcjonuje po wprowadzonych zmianach? Drugie pytanie dotyczyło 

dokapitalizowania spółki w latach 2021, 2022. Czy można przedstawioną kwotę rozbić na 

podmioty? Chodzi o rok 2024.  

  

Prezes Piotr Burdach odpowiedział, że został złożony wniosek w dniu 30 listopada 2023 r. do 

sądu o rejestrację. Jeżeli chodzi o rehabilitację to spółka jest u progu zmian. Projekt jest dość 

złożony. Trwa remont, w dotychczasowym budynku ZPO będą mieściły się oddziały 

rehabilitacyjne co z jednej strony poprawi warunki hotelowe i zabiegowe. Z drugiej strony 

pozwoli obniżyć 100% łóżek. Zamieniony zostanie budynek wołowskiego szpitala na zakład 

pielęgnacyjno – opiekuńczy. W połowie stycznia otrzymaliśmy zgodę od powiatu na 

przebudowę. Dzięki remontowi poprawione zostaną warunki bytowe ZPO. W obecnej chwili 

posiadamy 56 łóżek, docelowo chcemy 80. 

 

Radny Kamil Jeżyna przedstawił swoje obawy odnośnie przybranego kierunku 

przedstawionego przez radnego Fojta. Zaznaczył, iż pacjenci z powiatu wołowskiego 

korzystają z usług medycznych na terenie innych powiatów. Radny pytał o pracownię 

endoskopową oraz postępowanie konkursowe w tym zakresie.  

 

Prezes Burdach wyjaśnił, że modelem odwzorowania był projekt na pracownie TK. Pełnione 

świadczenia ASK czyli ambulatoryjne świadczenia diagnostyczne kosztochłonne. W tym 

samym trybie będzie ogłaszany konkurs, tym samym pacjent, który będzie posiadał 

skierowanie będzie przychodził i w trybie ambulatoryjnym będzie zaopatrywany.  

 

Przewodniczący Kawalec pytał dr Pałysa o to jak według niego ma się sprawa przeniesienia 

oddziału wewnętrznego z Wołowa do Brzegu Dolnego?   

 

Dr Jerzy Pałys wyjaśnił, że służba zdrowia na całym świecie podlega restrukturyzacji i 

poszukiwania sensownego modelu. Poszukiwane są rozwiązania rozsądne, logiczne, 

minimalizujące nasze wydatki. Koszty funkcjonowaniu NFZ są stosunkowo niskie w 

porównaniu z modelami finansowymi, w których służba zdrowia realizowana jest w wielu 

innych krajach europejskich.  

 

Radny Józef Szumilas dodał, że w 2008 roku utworzone zostało PCM jako cztery samorządy, 

razem solidarnie zgodziliśmy się co tego, że do tego systemu trzeba będzie rok  rocznie 

dokładać określona sumę pieniędzy. Wspomniał wcześniejszą wypowiedź dr Pałysa odnośnie 

oświaty. Dodał, iż nie można jej porównywać ze służbą zdrowia. Pytał o to czy w dalszym 

ciągu chcemy współfinansować model PCM? Czy szansą jest Krajowy Plan Odbudowy, który 

obejmuje także szpitale powiatowe? 

 

Prezes Piotr Burdach odpowiedział, że rzeczywiście w KPO zawarte są środki dla szpitali 

powiatowych, jednakże odniósł się do wypowiedzi pani minister zdrowia, która w swojej 

niedawnej wypowiedzi zaznaczyła, iż poprzedni rząd oparł wykorzystanie środków z KPO 

dla służby zdrowia o ustawy, które dzisiaj nie istnieją. Konsumpcja tych środków nastąpi w 

oparciu o realizację zapisów ustawowych w zakresie ustawy o restrukturyzacji szpitali, 

ustawy o sieci kardiologicznej, ustawy o sieci onkologicznej i na dzień dzisiejszy tych ustaw 

nie ma.  

 

Dr Jerzy Pałys dodał, że środki z KPO nie rozwiążą problemu z którym się zmagamy.  

 



Prezes Burdach dodał, że należy rozgraniczyć dwie rzeczy: restrukturyzacja finansowa i 

restrukturyzacja organizacyjna.  

 

11. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i działalności Zarządu 

między sesjami. 
 

W dyskusji wzięli udział: 
Starosta Janusz Dziarski dodał, że w dniu 22 lutego odbyło się posiedzenie w związku 

Powiatu Województwa Dolnośląskiego we Wrocławiu, z kolei w dniu wczorajszym na Sali 

sesyjnej Starostwa Powiatowego w Wołowie miał miejsce finał, którego organizatorem 

konkursu poświęconego samorządowi lokalnemu była Pani radna Anna Wróbel. 

Uczestnikami była młodzież z klas VIII szkół podstawowych oraz ze szkół średnich powiatu 

Wołowskiego. Poinformował o projektach dotyczących edukacji na terenie powiatu 

wołowskiego. O udzielenie szczegółowych informacji poprosił kierownik Wydziału Edukacji, 

panią Katarzynę Fęglerską. 

 

Pani Katarzyna Fęglerska poinformowała, że projekt pt. „Rozwój kształcenia zawodowego w 

Powiecie Wołowskim” ma na celu wsparcie uczniów jak i nauczycieli. Ma na celu 

doposażenie lokalowe. W projekcie zawarte są wyjazdy branżowe, wizyty zawodoznawcze, 

warsztaty. W ramach projektu doposażone zostaną szkoły tak aby mogły spełniać warunki 

branżowe. Wartość projektu przekracza kwotę 4 000 754 zł, z czego dofinansowanie wynosi 

ponad 3 000 779 zł. Wkład finansowy powiaty wynosi 20 tysięcy złotych. Projekt 

realizowany będzie od 1 lutego 2024 r. do 31 marca 2026r. Kolejnym projektem, który 

realizowaliśmy to modernizacja kształcenia zawodowego w Powiecie Wołowskim. Jest to 

projekt o dofinansowaniu unijnym w wysokości 4 000 600 zł, całkowita wartość projektu 

wynosi 5 500 000 zł. W ramach projektu zostały zmodernizowane: Zespół Szkół 

Zawodowych w Wołowie – rozbudowa, Zespół Szkół Zawodowych w Brzegu Dolnym – 

klasopracownia chemiczna oraz Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w 

Wołowie – modernizacja linii diagnostycznej, doposażenie w specjalistyczny sprzęt. W 

projekcie brał także udział Zespół Szkół Specjalistycznych i Placówek Oświatowych w 

Wołowie.  

 

Radny Bartosz Granat pytał o to czy prawdą jest to, iż zgłosił się prywatny przedsiębiorca w 

sprawie wynajęcia zamkniętej stacji diagnostycznej przy ulicy Kościuszki w Wołowie w celu 

prowadzenia działalności.  

 

Starosta Janusz Dziarski odpowiedział przecząco odnośnie liczby zgłoszonych 

przedsiębiorców. Dodał, że trwają pracę nad wyliczeniem, sporządzeniem rachunków 

odnośnie uzyskania kwoty, która pozwalałaby na pokrycie ponoszonych kosztów.  

 

(Ad Vocem) 
Radny Bartosz Granat prosił Starostę o to aby obecny Zarząd nie podejmował decyzji przed 

upływem kadencji a pozostawić decyzję w sprawie radnym przyszłej kadencji. 

 

Radny Kamil Jeżyna pytał o przetargi na remonty dróg w nawiązaniu do wcześniejszej 

rozmowy z Wicestarostą Iskrą. 

 

Wicestarosta Jarosław Iskra odpowiedział, że ścieżka rowerowa  nie zostanie zrealizowana ze 

względu na potrzebne dodatkowe środki na wykup gruntu, jest to zaplanowane w kolejnym 



etapie. Remont drogi będzie obejmował wymianę nawierzchni.  

 

Radna Urszula Wojtyło pytała o to gdzie będą odbywały się zajęcia praktyczne dla uczniów 

skoro stacja diagnostyczna miałaby zostać przekazana w prywatne ręce? 

 

Starosta Janusz Dziarski odpowiedział, że jest w kontakcie z panią dyrektor i posiada 

informację iż trzeci ciąg , gdzie dokonuje się badań diagnostycznych wykorzystywane są 

dwa. 

 

Radny Zbigniew Posacki pytał o brak zaprojektowania chodnika na drodze powiatowej w 

Prawikowie. Jaki jest numer dawnej wojewódzkiej drogi nr 341? Pytał także o pomysł na 

budynek po ośrodku wychowawczym w Godzięcinie. 

 

Starosta Janusz Dziarski odpowiedział, że jeśli chodzi o numer drogi, niestety nie do powiatu 

należy decyzja o nadaniu numeru, wszelkie dokumenty zostały złożone. Przechodząc do drogi 

idącej przez sam Prawików, było bardzo mało czasu w momencie kiedy pojawiła się 

możliwość w ramach Polskiego Ładu na złożenie wniosków i pozyskania środków na 

przebudowę dróg, a takich dróg, które wymagają przebudowy w naszym powiecie jest bardzo 

dużo. Wówczas musieliśmy podjąć decyzję odnośnie przebudowy nawierzchni drogi po 

obrysie. Mieszkańcy Prawikowa przybyli do Starostwa dwa tygodnie po spotkaniu z 

propozycją skrócenia odcinka drogi aby móc realizować budowę chodnika. Niestety nie 

mogliśmy zmienić warunków zmiany wcześniej wydanej zgody na realizację wniosku.  

 

(Ad Vocem) 
Radny Zbigniew Posacki pytał o to czy Zarząd powiatu złożył wniosek do Zarządu 

Wojewódzkiego o nadanie numeru dla ww. drogi? 

 

(Ad Vocem) 
Wicestarosta Jarosław Iskra odpowiedział, że jeżeli chodzi o numer drogi, to należy 

sprawdzić w wydz. Dróg i prześle odpowiedź do radnego Posackiego. Dodał, że od 3 lat 

trwają bezskuteczne próby spotkania się z Marszałkiem. Jeżeli chodzi o chodnik w 

Prawikowie to jest to podobna sytuacja do tematu chodnika w Godzięcinie. Projekt zakładał 

projekt chodnika, następnie środki zostały zwracane. Po rozstrzygnięciu przetargu będziemy 

wiedzieli ile środków zostanie o ile zostanie. 

 

Starosta Janusz Dziarski w ramach uzupełnienia dodał, iż sołtys Prawikowa przekazała 

informację, że wykonawca zapytał administratora drogi czy ma uwagi co do stanu drogi jaką 

pozostawił po inwestycji. W ramach Polskiego Ładu, Zarząd Powiatu Wołowskiego złożył 

wniosek 19 maja 2023 r., zgoda na zmianę została podpisana 31 października 2023 r. 

Powracając do obiektu w Godzięcinie dodał, że Powiatowy Inspektor Nadzoru nakazał 

wykonanie wielu prac renowacyjnych, ponieważ jego stan techniczny jest dość kiepski. W 

związku z czym można przeprowadzić zmiany lub dokonać sprzedaży obiektu. 

 

Radny Maciej Nejman wyraził swoje niezadowolenie odnośnie niewsłuchiwania się w głos 

mieszkańców powiatu wołowskiego a jedynie narzuca swoje decyzje. 

 

Starosta Janusz Dziarski odpowiadając wspomniał kadencje obejmowane przez  radnego 

Nejmana, gdzie także nic się nie wydarzyło we wspomnianym temacie. 

 



(Ad Vocem) 
Radny Maciej Nejman odpowiedział, że inwestycje wykonane w uprzednich kadencjach były 

także doprojektowywane.  

 

(Ad Vocem)  
Radny Zbigniew Posacki dodał, iż we wcześniejszych latach była to droga wojewódzka i były 

to kompetencje województwa. Żadna droga we wiskach, która jest tak długa jak Prawików i 

zlokalizowana jest przy drodze wojewódzkiej nie ma ani metra chodnika, w Prawikowie 

nawet nie ma pobocza. 

 

Wobec braku dalszych głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

 

12. Informacja Przewodniczącego Rady n/t działalności w okresie międzysesyjnym. 
 

Poinformował o wpłynięciu pisma od Wojewody odnośnie skargi na Radę dot. rozpatrzenia 

skargi odnośnie sytuacji, która miała miejsce w ZSZ w Wołowie. Wojewoda uznał skargę za 

zasadną, jednak Rada nie jest upoważniona do rozpatrywania skargi. 

 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady poinformował o tym, że wpłynęła interpelacja radnego Jeżyny 

odnośnie organizacji ruchu na ulicy Dębowej w Brzegu Dolnym. Interpelacja została 

przekazana panu Staroście. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radna Urszula Wojtyło pytała o obiekt – maszt mierzący siłę wiatru i kierunek wiatru 

pomiędzy miejscowościami Krzydlina Mała a Krzydlina Wielka. Jakiego pozwolenia 

wymagało postawienie tego masztu, jakie będą konsekwencję tych pomiarów? Radna pytała 

także o rozpoczęcie napraw cząstkowych po zimie.  

 

Starosta Janusz Dziarski odpowiedział, że na ilość patchera środki jakie mieliśmy 

przeznaczone pierwotnie została wykorzystana w 100%. Przeznaczona została kolejna kwota 

na zakup 20 ton. 

 

Wobec braku dalszych głosów przystąpiono do punktu kolejnego. 

 

14. Wnioski i oświadczenia radnych. 
 

Brak wniosków. 

 

15. Wolne głosy, komunikaty. 
 

Brak głosów. 

 

 

16. Zakończenie obrad. 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął LXVIII posiedzenie 

Rady w dniu 29 lutego 2024 r. 



 

 

  

Przewodniczący 

Rada Powiatu Wołowskiego 
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